
 

 

  

  

 

 

 

De minister van Justitie 

T.a.v. de heer dr. E.M.H. Hirsch Ballin 

Postbus 20301 

2500 EH  Den Haag 

 

 

 datum 13 oktober 2009 

 betreft BNC-fiche IT-agentschap 
 kenmerk KvD/BF/145101.U 

Geachte heer Hirsch Ballin, 

 

In haar vergadering van 22 september 2009 heeft de vaste commissie voor de JBZ-Raad ge-

sproken over de Europese mededeling ‘Wetgevingspakket betreffende de oprichting van een 

agentschap voor het operationele beheer van grootschalige IT-systemen op het gebied van vrij-

heid, veiligheid en recht’1 en de beoordeling van de regering van dit specifieke voorstel zoals 

neergelegd in het bijbehorende BNC-fiche2. Deze bespreking heeft de commissie aanleiding 

gegeven tot het maken van de hie ronder gestelde opmerkingen en het voorleggen van de vo l-

gende vragen.  

 

De commissie leest uit het fiche dat de regering kritische vragen opwerpt over de taken en be-

voegdheden van het op te richten agentschap. Het fiche werpt echter niet de daaraan voora f-
gaande vraag op of de oprichting van een dergelijk agentschap op dit moment wel onderwerp 

van bespreking dient te zijn in de Europese fora, gelet op het ‘pas op de plaats’ met betrekking 

tot nieuwe regelgevende agentschappen. Dit wekt bij de commissie de zorg dat de Nederlandse 

regering medewerking zal verlenen aan het agenderen en bespreken van dit voorstel, terwijl 

meer terughoudendheid op zijn plaats zou zijn. 

 

Zoals bekend volgt de Eerste Kamer de ontwikkeling en het functioneren van Europese agent-

schappen met een kritische blik. In briefwisselingen en in mondelinge overleggen met de rege-

ring heeft deze Kamer in het bijzonder grote terughoudendheid uitgesproken ten aanzien van de 

oprichting van nieuwe Europese regelgevende agentschappen. In dit licht heeft de vaste com-

missie voor Europese Samenwerkingsorganisaties (ESO) de regering op 11 september 2009 een 

brief gestuurd over de voortgang van de werkzaamheden van de Europese inter-institutionele  

werkgroep Agentschappen3.  

 

                                                 
1 Zie dossier 2.3.216a op www.europapoort.nl 
2 Kamerstuk TK 2008-2009, 22112, nr. 904 
3 Kamerstuk EK, 2009-2010, 22112, DB 
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In haar brief d.d. 11 juli 2008 geeft de regering aan dat enkel onder bepaalde voorwaarden kan 

worden gekozen voor de vervulling van bepaalde taken van de Unie door agentschappen, zoals 

aangegeven in de aanbevelingen in het advies van de Raad van State inzake regelgevende 

agentschappen (Kamerstuk EK, 2005-2006, 22 112, nr. V) en het ICER-rapport Europese regel-
gevende agentschapen (6 juli 2004) die de regering nadrukkelijk als uitgangspunt heeft geko-

zen. De commissie verzoekt de regering aan de hand van deze criteria nog eens toe te lichten 

hoe zij tot haar oordeel ten aanzien subsidiariteit en proportionaliteit van het onderhavige voor-

stel is gekomen.  

 

Zoals bekend heeft de Commissie in de Mededeling “Europese Agentschappen - Verdere ontwik-

kelingen” (COM(2008)135) van 11 maart 2008 toegezegd geen voorstellen voor nieuwe regel-

gevende agentschappen te zullen doen alvorens de resultaten van deze evaluatie bekend zijn. 

In deze context heeft de regering in het bijbehorende BNC-fiche4 specifiek het voornemen uit-

gesproken de door de Commissie aangekondigde haalbaarheidsstudie naar het voorgenomen 

agentschap voor het operationele beheer van SIS II, VIS en Eurodac af te wachten. Daar de 

conclusies van deze haalbaarheidsstudie niet in het op 31 augustus 2009 aangeboden BNC-fiche 

zijn opgenomen, zou de commissie graag een afschrift ontvangen van deze haalbaarheidsstudie 

met daarbij een duiding van de wijze waarop en de mate waarin de uitkomsten hiervan een rol 

hebben gespeeld bij de oordeelsvorming van de regering.  
 

Tevens heeft de regering in het eerdere fiche aangegeven dat voortzetting van de besluitvor-

ming over een agentschap dat reeds door de Commissie is voorgesteld, wat Nederland betreft 

alleen kan wanneer een meerderheid van lidstaten daarmee instemt. De commissie zou graag 

door de regering nader geïnformeerd worden over het Europese krachtenveld rond dit voorstel. 

Tevens vraagt de commissie zich af welke conclusie de regering heeft verbonden aan de ver-

houdingen tussen lidsta ten ten aanzien van de voortzetting van de besluitvorming over dit voor-

stel.  

 

Een gelijkluidende brief is heden verzonden naar de staatssecretaris van Buitenlandse Zaken. 

 

De commissie wacht met belangstelling op de antwoorden van de regering. 
 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

M.J.M. Kox 

Voorzitter van de vaste commissie voor de JBZ-Raad 

 

 

                                                 
4 Kamerstuk TK, 2007-2008, 22112, 635 [1] 


